

MOTOR TRADE INSURANCE

تأمين تجارة السيارات



A Motor trader may be involved as a vehicle repairer, a dealer or a combination of all. Motor Trade Policy can be issued for Internal Risks i.e. in or around the premises or for Road risks i.e. while the vehicle is driven on public roads or a combined cover. Cover is also provided for vehicles in the motor trader's care, control and custody. Use of the vehicle should not be for any purpose other than "Motor Trade" use.

TYPES OF COVERS

- Motor comprehensive cover: Loss or damage to vehicles and third party liability in respect of vehicles used for motor trade purposes.
- Motor third party liability: Legal liability to third party arising out of the use of the vehicles for motor trade purposes.

BASIS OF COVER

- Named drivers
- Trade plates

The policy is subject to maximum sum insured any one vehicle/trade plate in respect of loss or damage to vehicles. Third party liability limit is based on the prescribed statutory limits.

OPTIONAL EXTENSIONS

- Personal accident cover to driver up to an agreed limit
- Emergency medical expenses up to an agreed limit

MAJOR EXCLUSIONS

- Loss of earnings
- Wear and tear
- Overloading or strain
- Fines or penalties
- Racing or power test trials
- Driving under the influence of alcohol
- Accidents happening outside the agreed geographical area
- War, terrorism and nuclear risks

NOTE: Since motor insurance regulations may vary from one country to another, the cover available in respect of motor trade insurance may differ depending on the legislation in the country where such cover is sought

بالإضافة إلى تجارة السيارات، قد يتخذ تاجر السيارات صفة مصّح و/أو موزع مركبات. يمكن إصدار وثيقة تأمين تجارة السيارات إما للمخاطر الداخلية (أي داخل المبنى أو حوله) أو لمخاطر الطريق (أي أثناء قيادة المركبة على الطرق العامة) أو للمخاطر الداخلية ومخاطر الطريق معًا. كما يتم توفير التغطية التأمينية للمركبات الخاضعة لرعاية وسيطرة وحراسة تاجر السيارات. ولا ينبغي أن يكون استخدام المركبة لأي غرض آخر غير "تجارة السيارات".

أنواع التغطيات التأمينية

- التغطية التأمينية الشاملة للسيارات: الخسارة أو التلف الذي يلحق بالمركبات ومسؤولية الطرف الثالث فيما يتعلق بالمركبات المستخدمة لأغراض تجارة السيارات.
- المسؤولية تجاه الطرف الثالث للسيارات: المسؤولية القانونية تجاه الطرف الثالث الناشئة عن استخدام المركبات لأغراض تجارة السيارات.

أساس التغطية التأمينية

- السائقون المعينون
- اللوحات التجارية
- تخضع وثيقة التأمين لحد أقصى من مبلغ التأمين لأي مركبة/ لوحة تجارية فيما يتعلق بخسارة أو تلف المركبات. ويستند حد مسؤولية الطرف الثالث على الحدود القانونية المنصوص عليها.

مزايا إضافية اختيارية

- تغطية الحوادث الشخصية للسائق حتى الحد المتفق عليه
- النفقات الطبية الطارئة حتى الحد المتفق عليه

الاستثناءات الرئيسية

- الخسائر في الإيرادات
- التلف الناتج عن الاستعمال العادي
- الحمولة الزائدة أو الإجهاد
- الغرامات أو العقوبات
- تجارب السباق أو اختبارات القوة
- القيادة تحت تأثير الكحول
- الحوادث التي تقع خارج المنطقة الجغرافية المتفق عليها
- الحروب وأعمال الإرهاب والمخاطر النووية

ملحظة: نظرًا لأنّ لوائح التأمين على السيارات قد تختلف من بلد إلى آخر، يمكن أن تختلف التغطية التأمينية المتوفرة فيما يتعلق بتأمين تجارة السيارات بحسب تشريعات البلد الذي تُطلب فيه هذه التغطية.



Saudi Arabian Insurance Company B.S.C. (c)
Licensed and regulated as locally incorporated insurance firm
by the Central Bank of Bahrain

شركة التأمين العربية السعودية ش.م.ب. (م)
مركزية وخاضعة للرقابة
مصرف البحرين المركزي كشركة تأمين محلية

www.damana.com

info@damana.com